

Press Release

Communication Unit of the Congress of Local and Regional Authorities

Ref:888b07

Tel: : +33 3 90 21 49 36

Fax : +33 3 88 41 27 51

congress.com@coe.int

www.coe.int/congress



Halvdan Skard: “Our action to tackle climate change can only be effective if it begins at local level”

47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
“The former Yugoslav Republic of Macedonia”
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Strasbourg, 07.12.2007 – “Effective responses to climate change require innovative action starting from local and regional level,” stressed today Halvdan Skard, President of the Council of Europe Congress of Local and Regional Authorities, on the occasion of the International Day of Climate Action, 8 December.

“More often than not, it is up to local and regional authorities to make responsible choices when adapting to climate change and curbing greenhouse gases. In recent years, we have seen many initiatives taken and new approaches adopted by local and regional authorities across Europe to deal with the issue, in terms of responsible consumption, industrial development, transport infrastructure, landscape preservation, and management of natural resources.

“We strongly believe that these initiatives must become an integral part of national strategies and action plans on climate change, and that local and regional authorities must be given proper means to implement such plans within their communities. They also must be closely involved in the decision-making on environmental issues at national and international levels, such as negotiations on a climate change deal to be launched by the UN Conference currently taking place in Bali, Indonesia,” he said.

Halvdan Skard : « Notre lutte contre les changements climatiques ne sera efficace que si elle commence au niveau local »

Strasbourg, 07.12.2007 – « Pour être efficace, l'action contre les changements climatiques nécessite des mesures innovantes, en tout premier lieu aux niveaux local et régional », a souligné aujourd'hui Halvdan Skard, Président du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe, à l'occasion de la Journée mondiale du climat, le 8 décembre.

« Bien souvent, il appartient aux collectivités locales et régionales de faire des choix responsables pour s'adapter aux changements climatiques et pour réduire les émissions de gaz à effet de serre. Ces dernières années, nous avons vu de nombreuses collectivités territoriales, partout en Europe, prendre des mesures et adopter de nouvelles stratégies pour s'attaquer à ce problème, qu'il s'agisse de consommation responsable, de développement industriel, d'infrastructures de transport, de préservation des paysages ou de gestion des ressources naturelles.

« Nous sommes convaincus que ces initiatives doivent faire partie intégrante des stratégies et des plans d'action nationaux relatifs aux changements climatiques et que les pouvoirs locaux et régionaux doivent disposer des moyens nécessaires pour leur mise en œuvre au sein de leurs collectivités. Ils doivent également être étroitement associés aux prises de décision sur les questions environnementales aux niveaux national et international - comme les négociations concernant un accord global relatif à l'évolution du climat qui seront lancées par la Conférence des Nations Unies qui se tient actuellement à Bali (Indonésie)», a-t-il déclaré.

The Congress has two chambers, the Chamber of Local Authorities and the Chamber of Regions.

It brings together 318 full and 318 substitute members representing more than 200 000 European territorial communities.
President of the Congress Halvdan Skard (Norway, SOC), President of the Chamber of Regions: Yavuz Mildon (EPP/CD,Turkey),

President of the Chamber of Local Authorities : Ian Micallef (Malta, EPP/CD).

Political Groups : Socialist Group (**SOC**), Group of the European People's Party – Christian Democrats (**EPP/CD**),
Independent and Liberal Democrat Group (**ILDG**).